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Time and its Techniquesin EI-Ghaith Novel of Mohammed Sari

Abstract

Through this approach, we try to deal with time phenomenon in the new novel used to surpass
time system and to break time chronology in terms of events narration of which the classic
novel was known with. As matter of fact, the new novel engendered specific time type in
narration, relying to interference using both techniques of remembering and anticipation. El-
Ghaith novel of Mohammed Sari represents an example showing the prominent features of
new novel which do not respect traditional narrative types using different techniques of time
construction that brought distinguished artistic dimensions to the novel text.

Keywords: Novel, time, time system, new novel.

La temporalité et ses techniques dans le roman El-Ghait de Mohammed Sari

Résumeé

A travers la présente approche, nous essayons d’aborder le phénomene de la temporalité
dans les nouveaux romans qui vont au-dela du systéme temporel brisant ainsi |a chronologie
des évenements qu’adopte le roman classique. A la lumiere de ce qui précede, le nouveau
roman s’était créé un genre temporel spécifique du récit adoptant I’interférence et utilisant
les deux techniques d’évocation et d’anticipation. Le roman El-Ghait de Mohammed Sari
refléte les caractéristiques les plus importantes du roman nouveau, dépassant les genres
narratifs traditionnels en utilisant d’autres techniques pour y construire la temporalité, ce qui
confére au texte narratif de remarquables dimensions.

Mots-clés: Roman, temporalité, systéme temporel, roman nouveau.
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